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TRANSCRIPT VAN DE VERENIGDE VERGADERING VAN HET HOOGHEEMRAADSCHAP DELFLAND
d.d. 16 mei 2019

Opening 

De voorzitter: Goedemorgen. Ik wil graag, het is 9 uur, ik wil graag deze vergadering openen en beginnen met 
u allen een welkom te heten op deze vergadering van de VV. En een heel bijzonder welkom aan alle 17 
plaatsvervangers en ook hun familie en andere relaties die op de tribune aanwezig zijn. Het is vandaag een 
bijzondere vergadering, want deze vergadering staat natuurlijk in het teken van de toelating van de 
plaatsvervangende leden, maar ook al in het teken van het afscheid van de huidige hoogheemraden, ook al 
treden zij natuurlijk formeel pas maandag terug, wanneer de nieuwe hoogheemraden worden benoemd. Ik 
denk wel dat het heel passend is dat vandaag bij dit afscheid ook juist het jaarverslag en de jaarrekening 2018 
op de agenda staat. Daarmee is de vergadering geopend en ga ik direct door naar agendapunt 1, het 
vaststellen van de agenda.

1. Vaststellen agenda 

De voorzitter: Zijn er opmerkingen over de agenda? Zo niet, dan is die vastgesteld. Dan gaan we door naar de 
lijst van besluiten en toezeggingen.

2. Lijst van besluiten en toezeggingen V.V. 27 en 28 maart 2019 

De voorzitter: De besluiten en toezeggingen van de vorige vergaderingen, die zijn afgedaan. We hebben geen 
opmerkingen ontvangen over het audiotranscript. 

3. Mededelingen 

De voorzitter: Dan gaan we door naar de mededelingen. Ik wil u mededelen dat de heer De Klerk en de heer 
Van Heiningen aangegeven hebben dat zij vandaag niet aanwezig kunnen zijn. En ik heb begrepen dat de heer 
Ouwendijk iets vertraagd is, dus die zal zich heel snel bij ons voegen. Ik heb nog een mededeling aan alle straks 
beëdigde plaatsvervangers. Na de vergadering kunnen zij bij Bert van Laren een afspraak maken om de iPad in 
ontvangst te nemen. En er is ook het verzoek om na de vergadering een foto te laten maken bij Natascha 
Wassenberg voor de toegangspas van het gemeenlandshuis. En tot slot heb ik ook nog een mededeling voor 
iedereen. Vrijdag 7 juni gaan we op excursie. Ik denk dat het een hele mooi gelegenheid is om verder kennis te 
maken, eigenlijk in het kader van het introductieprogramma, dat is tot nu toe met name gebeurd hier in het 
gemeenlandshuis, maar om juist een dag te besteden in de regio en daar zelf te kunnen aanschouwen en te 
horen van: wat is al het mooie werk wat wij doen? De huidige stand van zaken is dat wij al 10 aanmeldingen 
van leden hebben ontvangen en 6 plaatsvervangers. Maar het mag duidelijk zijn dat we hopen dat er nog vele 
aanmeldingen zullen volgen. Dus dat waren de mededelingen. Dan ga ik door naar de insprekers. 

4. Insprekers 

De voorzitter: Er zijn geen insprekers.
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5. Vragenrondje 

De voorzitter: Er zijn ook geen aanmeldingen voor het vragenrondje. En dat betekent dat we doorgaan naar 
item nummer 6. 

6. Stukken ter kennisname 

De voorzitter: De stukken ter kennisname. De conceptnotulen van alle commissievergaderingen die hebben 
plaatsgevonden. 

06.01. Conceptnotulen commissies Bestuur, Organisatie en Bedrijfsvoering, Stedelijk Water en 
Watersysteem en Gezond, Schoon en Gezuiverd Water d.d. 23 april 2019 

De voorzitter: De heer Hombergen.

De heer Hombergen: Dank u wel, mijnheer de voorzitter. Vanuit onze partij zijn er een aantal opmerkingen 
gemaakt over de notulen van de commissie Gezond, Schoon en Gezuiverd Water. En die zijn reeds in uw 
digitale bezit. 

De voorzitter: Dan ga ik ervanuit dat zeg maar de opmerkingen verder zullen worden besproken in de 
volgende commissievergadering, waar de notulen formeel worden vastgesteld. Dus dank u wel voor de input. 
Daarmee hebben we ook de notulen gehad, agendapunt 6.01.

B. Bespreekstukken 

De voorzitter: Dan gaan we nu door naar de bespreekstukken. En het eerste is eigenlijk formeel alleen maar 
een bespreekstuk, maar materieel ga ik er van uit een hamerstuk.

B.00.a Besluit benoeming plaatsvervangend commissieleden 

De voorzitter: De bedoeling is dat wij de heren Van Boxmeer, Hekman, Pluimgraaf en Maaswinkel, die 
voorgedragen zijn, dat we die benoemen als plaatsvervangend commissielid. En met deze benoeming kunnen 
ze dan zo dadelijk ook toegelaten worden. Want we hebben eigenlijk al geanticipeerd op de benoeming door 
de geloofsbrieven ook van deze vier kandidaten te laten bekijken. Ik ga ervanuit dat er verder geen 
opmerkingen over zijn, dus dan is daarmee het besluit tot benoeming van deze vier plaatsvervangende leden 
gedaan. Dan wil ik nu overgaan naar het volgende agendapunt.

B.00.b Advies van de commissie Geloofsbrieven plaatsvervangend commissieleden 

De voorzitter: En dat is het advies van de commissie Geloofsbrieven plaatsvervangende commissieleden. En ik 
geef graag het woord aan de heer Verhage. Ik moet nog zelf even wennen daar waar ik moet kijken. Mijnheer 
Verhage, aan u het woord.

De heer Verhage: Microfoon van de buurman werkt ook goed. Ja, mijnheer de voorzitter, dank u wel. De 
commissie geloofsbrieven heeft samen met de griffier van Delfland onderzoek gedaan naar de Geloofsbrieven 
van de benoemde plaatsvervangend commissieleden. En allereerst, er is het nodige voorbereidende werk 
verricht door de organisatie en de griffier, waarvoor dank. Als commissie zijn wij nagegaan of de benoemden 
aan de vereisten van het plaatsvervangende commissielidmaatschap hebben voldaan en geen onverenigbare 
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betrekkingen vervullen. Aan de een en de ander is door allen voldaan. Daar waar sprake was van in de 
toekomst mogelijk conflicterende belangen zijn nadere verklaringen getekend. En wij adviseren dan ook als 
commissie om de benoemden als plaatsvervangend commissielid toe te laten. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel, mijnheer Verhage, dank u wel voor dit advies. Zijn er nog verdere opmerkingen over 
uit de VV? Zo niet, dan wil ik doorgaan naar het derde punt en dat is dan uiteindelijk het besluit tot toelating 
van deze 17 plaatsvervangende commissieleden. 

B.00.c Besluit tot toelating plaatsvervangend commissieleden 

De voorzitter: En daarvoor ga ik zo dan wel de eed, dan wel de beloften afnemen. Maar daarvoor is het ook 
eerst goed om te weten van waar die eed en beloften betrekking op heeft. Ik zal eerst voorlezen de eed voor 
de plaatsvervangende leden van de commissie. Die eed luidt als volgt: ik zweer dat ik, om tot 
plaatsvervangend lid van de commissie te worden benoemd, rechtstreeks noch middellijk, onder welke naam 
of welk voorwendsel ook, aan iemand enige gift of gunst heb gedaan of beloofd. Ik zweer dat ik, om iets als 
plaatsvervangend lid van een commissie te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk van iemand enige 
schenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik zweer dat ik getrouw zal zijn aan de grondwet, 
dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten, als plaatsvervangend lid van een commissie, naar eer en 
geweten zal vervullen. En als u de eed aflegt, dan vraag ik u zo dadelijk te zeggen: zo waarlijk helpe mij God 
almachtig. De belofte voor plaatsvervangende leden van de commissie, die leidt als volgt: ik verklaar dat ik, om 
tot plaatsvervangend lid van een commissie te worden benoemd, rechtstreeks noch middellijk, onder welke 
naam of welk voorwendsel ook, aan iemand enige gift of gunst heb gedaan of beloofd. Ik verklaar en beloof 
dat ik, om iets als plaatsvervangend lid van een commissie te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk 
van iemand enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik beloof dat ik getrouw zal zijn 
aan de grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als plaatsvervangend lid van een 
commissie naar eer en geweten zal vervullen. En als u de belofte aflegt, dan verklaart u daarna: dat verklaar en 
beloof ik. Ik ga van links naar rechts. Mevrouw Wijbenga, wilt u mij nazeggen: dat verklaar en beloof ik.

Mevrouw Wijbenga: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. Mijnheer Van der Veer, wil u mij nazeggen: dat verklaar en 
beloof ik.

De heer Van der Veer: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel, van harte gefeliciteerd. Dan ga ik even ertussendoor schuiven. De heer Van der 
Burg, het wordt een beetje krap. Wilt u mij nazeggen: dat verklaar en beloof ik.

De heer Van der Burg: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Van harte proficiat. De heer Van Boxmeer, wilt u mij nazeggen: dat verklaar en beloof ik.

De heer Van Boxmeer: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. De heer De Keijzer. Wilt u mij nazeggen: zo waarlijk helpe mij 
God almachtig.

De heer De Keijzer: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.
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De voorzitter: Dank u wel. Van harte proficiat. De heer Claassen. Wilt u mij nazeggen: dat verklaar en beloof ik.

De heer Claassen: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. De heer Van der Ree, wilt u mij nazeggen: dat verklaar en beloof 
ik.

De heer Van der Ree: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel. Van harte proficiat. De heer De Haan. Wilt u mij nazeggen: dat verklaar en beloof ik.

De heer De Haan: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. De heer van Kasteren. Wilt u mij nazeggen: dat verklaar en 
beloof ik.

De heer Van Kasteren: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel. Van harte proficiat. Mevrouw Van Hagen. Wilt u mij nazeggen: dat verklaar en 
beloof ik.

Mevrouw Van Hagen: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. De heer Roeten, wilt u mij nazeggen: zo waarlijk helpe mij God 
almachtig.

De heer Roeten: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. Mijnheer Lont, wilt u mij nazeggen: zo waarlijk helpe mij God 
almachtig.

De heer Lont: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. De heer Anker, wilt u mij nazeggen: zo waarlijk helpe mij God 
almachtig.

De heer Anker: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. Mevrouw Brocke, wilt u mij nazeggen: dat verklaar en beloof ik.

Mevrouw Brocke: Dat verklaar en beloof ik.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. De heer Hekman, wilt u mij nazeggen: zo waarlijk helpe mij God 
almachtig.

De heer Hekman: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat. De heer Pluimgraaff, wilt u mij nazeggen: zo waarlijk helpe mij 
God almachtig.
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De heer Pluimgraaff: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De voorzitter: Dank u wel, van harte proficiat.  En dan tot slotte de heer Maaswinkel, wilt u mij nazeggen: zo 
waarlijk helpe mij God almachtig.

De heer Maaswinkel: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De voorzitter: Dank u wel. En ook u van harte proficiat met uw toelating. Dan ga ik nu weer, zit het er weer op. 
Nogmaals mijn felicitaties aan alle nieuwe toegelaten plaatsvervangende leden. En ik wens u allen heel veel 
succes en een hele mooie tijd als plaatsvervanger bij Delfland, dank u wel. Dan komen wij nu bij de 
agendapunten van de hamerstukken.

H. Hamerstukken 

De voorzitter: In de eerste plaats is daar hamerstuk 1, het jaarverslag en de jaarrekening 2018.

H.01. Jaarverslag en jaarrekening 2018 

De voorzitter: Ik wil aan de leden vragen of er behoefte is aan stemverklaringen. En ik zie, als ik het goed zie, 
zie ik alle fracties. Ik wil beginnen bij de heer Hombergen het woord te geven.

De heer Hombergen: Dank u wel, mijnheer de voorzitter. Wellicht dat de griffier even het ontwerp van de 
jaarrekening op het beeld kan brengen. Gewoon de eerste pagina. Ja, precies. Kijk, we hadden afgesproken 
dat we het zouden laten bij een korte stemverklaring. En ik moet zeggen dat het college mij bijna heeft genopt 
om tegen te gaan stemmen. Dat ga ik niet doen, maar Delfland is natuurlijk een geheel en dat zijn we al 700 
jaar. En laten we dat alsjeblieft bij elkaar houden en dat ook uitstralen in al onze publiciteit. Daar laat ik het bij, 
ik dank u. Laten we onze buren van het Schieland niet op gedachte brengen dat het Oostland in de aanbieding 
is.

De voorzitter: Dat is zeker niet het geval. Dank u wel. Dan geef ik nu graag het woord aan de heer 
Middendorp.

De heer Middendorp: Voorzitter, dank u wel. Gezamenlijk komen we eruit. De AWP is blij en verheugd en 
heeft waardering voor de jaarrekening en het vele werk dat daar in is verzet. Het is altijd mooi om te lezen dat 
we geld hebben overgehouden, 13 miljoen in dit geval. En we hebben in de commissie hier uitgebreid over van 
gedachten gewisseld en ik wil die discussie dan ook niet herhalen. Maar ik wil wel aangeven dat de AWP de 
aangevoerde excuses van de Hoogheemraad Smits, waarmee een verschil van 13 miljoen zou moeten worden 
verklaard, onvoldoende acht. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel, mijnheer Middendorp. Dan geef ik nu graag het woord aan de heer Fekkes. 

De heer Fekkes: Voorzitter, waardering voor de jaarrekening en dank aan de opstellers daarvan. We zien hier 
toch een stuk voortgezet beleid van het afgelopen 4 jaar. Ten aanzien van de reserves heb ik al eerder daar 
een aantal opmerkingen over gemaakt. Maar in het nieuwe  college hebben we daar wat beter handen en 
voeten aan gegeven of zullen we dat doen. Ik dank alle hoogheemraden voor hun inspanningen en wens u 
succes toe in uw verdere carrière, en probeer vooral gezond te blijven. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. Ik geef het woord aan de heer Hofman. 
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De heer Hofman: Dank u wel, voorzitter. De rekening en de begroting, het centrale hart van het Waterschap, 
cruciale instrumenten. Vandaar ook dat het centraal staat in deze vergadering en het is een belangrijk 
instrument om sturing te geven aan het beleid. Daarvoor wil ik waardering uitspreken richting het college en 
in het bijzonder de heer Smit, voor zijn standvastigheid in de soms moeilijke discussies en ook het 
terugbrengen van de schuld. Ik vind dat buitengewoon een compliment waard om dat hier nog eens te 
onderstrepen. Vervolgens wil ik nog in herinnering brengen het jaarverslag, de evaluatie van de natuurlijke 
oevers en de effecten, om daar toch dit jaar uitsluitsel te geven wat de resultaten betreft. Tot zover van onze 
kant de opmerkingen.

De voorzitter: Dank u wel, mijnheer Hofman. Dan geef ik nu het woord aan mevrouw Koop.

Mevrouw Koop: Voorzitter, dank u wel. De jaarstukken zijn in de commissies al uitgebreid aan de orde 
geweest. Mijn fractie wilt toch graag even gebruik maken om u allen te bedanken voor de afgelopen 4 jaar. 
Niet alleen voor het achterlaten van deze jaarrekening, maar ook voor alle werkzaamheden die u verricht 
heeft om te staan waar we nu staan. En dat is ook een compliment waard aan alle 6 de hoogheemraden die 
afgelopen periode daar aan hebben gewerkt. Mijn fractie wilt ook de ambtenaren hartelijk bedanken voor de 
inspanningen in deze en wij gaan akkoord met het voorstel. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel, mevrouw Koop. De heer Schouffoer.

De heer Schouffoer: Ja, voorzitter. De fractie van de Natuurterreinen zal voor het vaststellen stemmen. Dat 
alvast ter geruststelling. En een bijzonder compliment voor het college, omdat het college in algemene zin 
Delfland een stukje beter heeft achtergelaten dan dat het heeft aangetroffen. En dat is natuurlijk voor ieder 
college en ieder bestuur het streven wat we moeten nagaan. Ik wil een ding bijzonder waardering uitspreken 
voor het feit dat Delfland zich in deze college heeft weten aan te sluiten bij de financiële samenwerking van 
het Hoogheemraadschap van Schieland en de Krimpenwaard en het Hoogheemraadschap van Rijnland. En 
bijzonder is dat per 1 januari 2019, dus enkele maanden geleden, die financiële samenwerking met die 
afdelingen ook tot stand is gekomen. En dat zorgt er ook voor dat Delfland efficiënter gaat werken en met 
deze besparing zorgt voor een minimale belastingstijging. Ja, dat zullen we pas volgend jaar merken. Maar ik 
wil hier alvast mijn dank uitspreken aan het college, dat ze dat toch voor elkaar hebben weten te krijgen.

De voorzitter: Dank u wel, mijnheer Schouffoer. De heer Van Kretschmar.

De heer Van Kretschmar: Dank u wel, voorzitter. Ook van onze kant een dankwoord aan het college over het 
gevoerde beleid van de afgelopen 4 jaar. We zien daar duidelijk een opgaande lijn in. Maar daar heeft 
natuurlijk ook de hele organisatie aan meegewerkt, dus ook hen een woord van dank. En dan heel kort een 
advies aan de nieuwe rekeningcommissie is om het advies, wat hierbij gegeven is door de oude 
rekeningcommissie, op de voet te volgen om te kijken of het inderdaad allemaal wordt opgevolgd. Ik dank u.

De voorzitter: Dank u, mijnheer Van Kretschmar. Dan geef ik nu graag het woord aan de heer Van Valkenburg. 

De heer Van Valkenburg: Dank u wel, voorzitter. Ook de VVD stemt in met het jaarverslag en de jaarrekening. 
Voor ons als nieuwkomers was het een goed leesbaar en begrijp baar verslag. Nuttige inwerkperiode. En als 
VVD hebben we er het volle vertrouwen in dat het nieuwe college aan de slag gaat met de aanbevelingen van 
de accountants en de rekeningencommissie. Ten slotte willen we Hoogheemraad Smits, de rekeningcommissie 
en de ambtelijke ondersteuning danken voor het harde werk om de jaarrekening nog met dit college af te 
handelen. 
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De voorzitter: Dank u wel, de heer Van Valkenburg. Dan geef ik nu graag het woord aan mevrouw Dijkshoorn.

Mevrouw Dijkshoorn: Dank u wel. Allereerst ook dank aan het college en de organisatie voor de afgelopen 4 
jaar en ook voor deze voorliggende jaarrekening. Een positief resultaat, waar we toch ook wel blij mogen zijn 
hoe we dat hebben bereikt. Allereerst wil ik nog een aantal punten toch wel noemen in onze stemverklaring. 
Er zijn ten opzichte van de commissie toch een aantal wijzigingen of punten geweest, die toch weer van belang 
zijn. Ik wil in ieder geval de portefeuillehouder bedanken voor het gebiedsgericht meten, wat we in hebben 
gezet, waardoor we stappen hebben gemaakt in het gebied met de waterkwaliteit. En zoals we gisteren 
mochten lezen, ook veel inzet is er geweest vanuit Delfland voor de ganzenproblematiek. En daarvoor ook de 
dank en we hopen dat het ook echt nu goed resultaat mag hebben, dat we dat kunnen terugvinden in onze 
waterkwaliteit. Het heeft heel veel gevergd, ook van de organisatie, om de provincie zo ver te krijgen. En daar 
in ieder geval ook heel veel dank voor. We willen ook bedanken de heer Smits voor de kwijtschelding. Hoe u 
dat heeft gedaan, de afgelopen 4 jaar, dat was niet eenvoudig. Vooral ook om daar de eerste start te maken in 
het eerste jaar. Maar we zien daar toch een goed resultaat van. We hebben het nu op zuivering gedaan en het 
scheelt toch heel veel in de organisatie wat we daarvoor hebben gedaan. En ook daaraan gekoppeld kunnen 
we natuurlijk ons tarief voor de zuivering zo houden. Dus dat werkt toch door binnen de organisatie. Dus dank 
daarvoor. Ook in de commissie was het nog onzeker. In de commissie SWW, over de inzet van de N468, door 
de Hoogheemraad. Vorig jaar was al de intentieovereenkomst gesloten, maar de 
samenwerkingsovereenkomst heeft lang op zich laten wachten. Toch heeft u het nog voor elkaar gekregen om 
het in deze periode af te werken. En daarvoor zijn we dank en we hopen dan ook dat we de komende 4 jaar 
het resultaat daarvan mogen terugzien. Het blijft onze zorg, wat het belangrijkst is, dat is het bulkkrediet van 
de NVO’s. We hebben in 2016 tegen gestemd tegen dit krediet. Niet dat wij dat niet zien zitten in de natuur, 
maar de uitwerking daarvan. Want we vragen ons af, als we de jaarrekening van 2018 doorkijken, zien wij 
niets van het bulkkrediet nagenoeg terug. Geen stand van zaken, wat hebben we nu uitgegeven. Er is een 
verandering geweest, want we hebben ingestemd met een investeringskrediet van een investeringsplan van 
18 miljoen en een krediet van 13 miljoen voor 32 hectare natte ecologische zones. Nu hebben we het over een 
groene motor en gaan we het anders doen. Klopt het investeringsplan nu nog wel, wat hebben we 
daadwerkelijk uitgegeven? Hierover zullen wij alsnog schriftelijke vragen gaan stellen en we hopen dat het 
volgende college hier dan niet de problemen mee krijgt, dat we het op een goede manier kunnen afronden. 
Dank u wel. 

De voorzitter: Dank u wel, mevrouw Dijkshoorn. Dan geef ik nu het woord aan de heer Belt.

De heer Belt: Dank u wel, voorzitter. Water Natuurlijk heeft ook in de commissies uitgebreid reactie gegeven 
op het jaarverslag en de jaarrekening en heeft op veel onderdelen naar tevredenheid ingestemd. Het actief 
opgezette klimaat adaptatiebeleid, de omgang met de droogte en de samenwerking rondom de chemische 
waterkwaliteit vermelden we graag nog even expliciet dat we daar heel positief over zijn. Het college en de 
organisatie hebben duidelijk inhoudelijk veel bereikt en in werking gezet en daar was Water Natuurlijk heel 
trots op. Voorts bij deze jaarrekening wel nog een belangrijk punt. In Nederland bereiken ons allen berichten 
dat de biodiversiteit gigantisch onder druk staat. Zelfs de minister president roept op voor actie. En de fractie 
van Water Natuurlijk benadrukt daarom ook graag dat we als waterschap daar ook een belangrijke 
verantwoordelijkheid hebben, specifiek voor de ecologische waterkwaliteit natuurlijk. En daar hadden wij met 
deze jaarrekening toch ook wel wat vragen over. Verdergaande aanpak van de ecologie is ook wat ons betreft 
noodzakelijk en wij denken tegelijkertijd dat het nieuwe bestuursakkoord daar ook heel veel mogelijkheid 
toegeeft om dat voortvarend op te pakken. Tot slot onze vorige fractievoorzitter, Lars Nanninga, heeft bij het 
afscheid van de vorige VV uitgebreid ook stilgestaan bij verschillende vertrekkende VV-leden, maar ook bij het 
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DB. En wij spreken graag nogmaals hier alle waardering uit, zoals Manita Koop net ook al zei. Eigenlijk de zes 
Hoogheemraden die hier de afgelopen jaren hier zijn geweest. Dank voor de inzet van de afgelopen jaren. En 
een mooie dag vandaag wensen we jullie toe en ook een goede toekomst. 

De voorzitter: Dank u wel, de heer Belt. Dan geef ik nu het woord aan de heer Simon.

De heer Simon: Dank u wel, voorzitter. Het is ook altijd fijn om als laatste te mogen acteren in toch wel een 
beetje heugelijk feit. 4 jaar zijn best wel snel voorbij gegaan. Ook vanuit mijn fractie toch wel de 
complimenten voor de afgelopen vier jaar. Een kritische noot was wel in mijn fractie van: we hebben vier jaar 
proberen te lobbyen voor een portefeuillehouder dierenwelzijn. Dat is helaas niet gebeurd. Misschien dat we 
dat kunnen doorzetten naar de volgende periode, dat is wel jammer. Maar het leek mij ook wel gepast om in 
dit mooie heuglijke feit, om in een paar zinnen van de Hoogheemraden te horen van wat het mooiste was van 
de afgelopen periode en waar wij de komende vier jaar misschien nog heel veel plezier aan kunnen hebben, of 
juist waar nog eventjes iets meer inzet voor nodig is. Dat zou ik graag willen horen, dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel, de heer Simon. Ik kijk even naar mijn collega’s. Is er behoefte om nog iets te 
zeggen? Het kan niet met een stemverklaring. Terecht, de enige die dat zou kunnen doen is Antoinette. Nee, 
geen stemverklaring. 

Mevrouw Jans: Dank u wel, voorzitter. Even naar aanleidingen van opmerkingen van fractie Ongebouwd over 
natuurvriendelijke oevers en het bulkkrediet. De vragen die ongetwijfeld gesteld zullen worden, die zijn al 
voorbereid. 

De voorzitter: Mevrouw Jans, ik wil wel voorstellen dat we nu niet een inhoudelijk debat gaan voeren, want 
het is een hamerstuk. Dus de vragen die gesteld zijn, die worden schriftelijk ingediend en die zullen zeker 
beantwoord worden. Laten we niet nu het debat openen over een inhoudelijk punt.

Mevrouw Jans: Dat was ook niet de strekking van mijn reactie. De organisatie is hierop voorbereid en mijn 
opvolger zal de nog te stellen vragen met gemak kunnen beantwoorden, omdat alles duidelijk is. En nu ik toch 
het woord heb, wil ik een woord van dank uitspreken aan de organisatie voor de ondersteuning van het 
college. En ik heb ook richting de organisatie uitgesproken dat ik het heel fijn zou vinden, ik als persoon, als 
mijn opvolgers op dezelfde manier ondersteund zullen worden. Dus met alle hulp en ondersteuning en 
inhoudelijke kennis die aangebracht zal worden. En als ik terugkijk, ik maak maar even gebruik van de kans die 
ik nu heb. Als ik terugkijk naar de afgelopen periode, dan is dat een behoorlijke periode geweest. Maar als ik 
voor mezelf op een rijtje gezet heb van wat we allemaal bereikt hebben in deze portefeuille, portefeuille 
watersysteem en ecologische waterkwaliteit, dan is er ongelooflijk veel bereikt, zijn er heel veel prestaties 
geleverd samen met gemeente en andere organisaties in het gebied. En nogmaals mijn woord van dank, dank 
u wel. En succes voor mijn opvolgers.

De voorzitter: Dank u wel, mevrouw Jans. Dan wil ik graag nu doorgaan naar het voorgestelde besluit. Het is 
een heel lang besluit, dus staat u mij toe dat ik het niet helemaal ga oplezen met alle getallen. In essentie komt 
het erop neer dat we het jaarverslag en de jaarrekening nu van 2018 vaststellen, dat we twee reserves 
instellen, dat we akkoord gaan met de bestemming van het voordelig exploitatieresultaat, op de manier zoals 
is toegelicht in het besluit dat er een aantal besluiten genomen worden: hoe om te gaan met investeringen en 
onder handen werk. Dat we autoriseren dat een begrotingsonrechtmatigheid in het programma bestuur en 
organisatie, dat daartoe besloten wordt en dat er verder kennis genomen wordt van een aantal 
controleverklaringen, accountantsverslagen, adviezen van de rekencommissie. Ik heb begrepen aan het rondje 
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van stemverklaringen dat iedereen dit besluit steunt en daarmee stel ik nu het besluit vast. Dank u wel. Dus 
daarmee is het besluit vastgesteld. 

H.02. RBG: Kaderbrief 2020 en Begroting 2020 

De voorzitter: Ik wil nu doorgaan naar het tweede hamerstuk, dat is de kaderbrief en begroting 2020 van de 
RBG. Is er behoefte aan een stemverklaring? Zo niet, dan is het voorgestelde besluit om kennis te nemen van 
de kadernota 2020, kennis te nemen van de ontwerpbegroting en over de ontwerpbegroting geen zienswijze 
naar voren te brengen en dit aan het dagelijks bestuur van de regionale belastinggroep mede te delen. Aldus 
besloten.

H.03. Cofinanciering vervanging aanvullend deel persleiding door Dijkpolder en vervanging gedeelte van 
persleiding langs Kwartellaan Maassluis 

De voorzitter: Dan ga ik door naar het derde hamerstuk, dat is de cofinanciering vervanging aanvullend deel 
persleiding door de Dijkpolder en vervanging gedeelte van de persleiding langs de Kwartellaan in Maassluis. 
Het voorgestelde besluit is een verhoging van het investeringsplan voor de persleiding door de Dijkpolder te 
Maassluis, van 400 duizend naar 535 duizend euro. En het eerder hiervoor verstrekte gecombineerde 
ontwerp- en uitvoeringskrediet te verhogen met 130 duizend euro tot een bedrag van 520 duizend euro. Het 
tweede gedeelte van het besluit heeft betrekking op het investeringsplan voor het project vervanging 170 
meter afvaltransportleiding langs de Kwartellaan Maassluis, ter grootte van 160 duizend euro. En dat vast te 
stellen en daarbij ook een ontwerp en uitvoeringskrediet voor dit project van 153 duizend euro beschikbaar te 
stellen. Is er behoefte aan een stemverklaring? Zo niet, dan is ook dit besluit hierbij vastgesteld. Dank u wel. 

S. Sluiting

De voorzitter: Dan komen wij alweer aan het einde van deze agenda. Ik wil een paar afsluitende woorden tot u 
richten. Zoals gezegd, deze VV staat in het teken van het afscheid van het huidige dagelijkse bestuur. En er zijn 
al heel veel mooie woorden van appreciatie gesproken. Bij het afscheid van het oude algemeen bestuur heb ik 
gesproken over eer en erkenning. En dat wil ik richting mijn collega’s in het dagelijks bestuur graag nu nog een 
keer herhalen. Jullie hebben gezamenlijk je schouders gezet onder de ambities voor waterveiligheid, 
voldoende water, schoon en gezond water, gezuiverd water en ook een hele gezonde financiële huishouding. 
In het jaarverslag wat we net hebben vastgesteld, dat maakt heel duidelijk dat jullie samen met alle 
ondersteuning uit de ambtelijke organisatie hebben geleverd. En daarom ben ik in eerste plaats, maar 
Delfland in zijn totaliteit, jullie dankbaar voor alle inzet en alle geleverde prestaties. Ik wil het nu even kort 
hierbij houden, want wij gaan natuurlijk vanmiddag hebben wij het afscheidssymposium, wat denk ik een heel 
mooi programma wordt. En ik zal aan het einde van dit symposium graag nog wat uitvoeriger stil staan bij wat 
jullie allemaal voor Delfland betekend hebben. Dus bij deze wil ik ook iedereen in de VV en de 
plaatsvervangende leden nogmaals uitnodigen om echt te komen op dit afscheidssymposium. En daarna is er 
natuurlijk ook de gelegenheid, tijdens de receptie, om persoonlijk afscheid te nemen van de DB leden. Ingrid, 
wil jij nog iets zeggen?

Mevrouw Ter Woorst: Ik wil wel ingaan op het verzoek van de Partij van de Dieren. Dus ik kom daar graag aan 
tegemoet. Nee, dat heb je niet gezegd. Als je mij een vinger geeft, neem ik de hele hand. Ik wil nog graag iets 
zeggen, een terugblik, maar met name ook een vooruitblik. Want daarvoor zitten we hier. Dus u kijkt vooruit, 
ik kijk terug, en ik volg u kritisch als belastingbetaler en inwoner van dit gebied. Wij hebben heel veel bereikt, 
samen, als bestuur, als organisatie, met de ondernemers ook. Die wil ik met name noemen, want die zijn 
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vandaag nog niet genoemd. En we hebben echt een verandering in gang gezet. Dus wij als waterschap waren 
altijd goed in technieken, in kuub en meters, in klei en noem maar op. Maar de afgelopen periode hebben we 
gemerkt dat het niet alleen maar techniek is, maar het is ook gedrag, het is waterbewustzijn. En dat is wel een 
hele bijzondere verandering geweest van de afgelopen periode. En het tweede is: we werkten altijd lineair. 
We pompten altijd heel veel zoet water in de vorm naar zee. En nu hebben we de omslag gemaakt de 
afgelopen periode van de lineaire economie naar een circulaire economie. En dat is ook een bijzondere 
verandering. Dus die twee dingen van techniek naar gedrag, van lineair naar circulair. Dat hebben we ingezet, 
maar daarmee zijn we er nog niet. Daar moet nog wel aan gewerkt worden. En dan nog een bijzonder ding wil 
ik wel met name noemen. Waar ik erg trots op ben, en met mij denk ik niet alleen maar ik, maar ook de 
organisatie, maar ook de glastuinbouwondernemers en de melkveehouderij, maar ook de rest van Nederland. 
U heeft niet half het benul hoe bijzonder dit is geweest, gebiedsgericht meten. Ik wou zeggen heel de wereld, 
maar glastuinbouw is natuurlijk met name Nederland het land op aarde. Heel glastuinbouw in Nederland heeft 
de afgelopen periode met bewondering en met trots gekeken naar wat wij hier presteren, met die 
glastuinbouwondernemers. Dus dat is iets waar we samen terecht trots op mogen zijn. Dus gebiedsgericht 
meten, gedrag, dat was geen techniek. Want we hebben ook een gedragspsycholoog ingehuurd. En we zijn 
uitgegaan van het gemeenschappelijk belang. En dat hebben we samen, we hebben samen een 
gemeenschappelijk belang bij schoon water. Wij vanwege waterkwaliteit, dat is ons vak, maar de tuinbouw 
vanwege het toelatingsbeleid. Dus hoe minder gewasbeschermingsmiddelen in het water, hoe minder druk er 
in het kader komt en hoe meer ziekte en plagen bestreden kunnen worden. Dat heeft ons erg geholpen, echt 
zodanig dat de ondernemers nu ons verhaal zijn gaan vertellen en eigenlijk ons aansporen om er nog een 
tandje bij te zetten. Dus dat wil ik graag bij deze doorgeven waar het gebiedsgericht meten stopt. U heeft 
allemaal het bestuursakkoord gelezen, daar staat gebiedsgericht meten in. Maar zonder geld geen Zwitsers, 
dus dat is nog wel de boodschap die ik wel meegeven. Dat moet echt wel ook mankracht en middelen bij.

De voorzitter: Ingrid, zullen we het bij deze oproep laten?

Mevrouw Ter Woorst: Nee. En dan het laatste is de melkveehouderij. Dus u heeft de LNV visie over kringloop 
wellicht gezien, de minister zoekt naar uitvoering daarvan. Ook daar geldt samen meten, samen weten, samen 
handelen. Dus hoe zorg je dat je die circulaire economie in stand houdt, dat is ook weer samen met die 
melkveehouders. Met samen meten, samen handelen, daar zijn we nog maar net mee begonnen, is de 
minister maar net mee begonnen. Dus daar ligt ook een hele mooie kans voor de toekomst. Dus grijp beide 
kansen en veel plezier en veel succes, dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel, mevrouw Ter Woorst, voor deze woorden met toch weer een beetje een opdracht 
naar het nieuwe bestuur. Hierbij zijn we echt aan het einde gekomen van deze vergadering, ik zie u graag 
vanmiddag allemaal terug tijdens het symposium en de receptie, dank u wel.


